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Fremmøtte: 

Bjørn Erik Dalshagen Medlem – representant Hedenstad mr.    

Asbjørg Gravningen Vara– representant Efteløt mr.   

Dag Simenstad Medlem – representant Komnes mr. 

Lis Berit Nerli Leder –     representant Tuft mr. 

Inger Johanne Flatland Christensen Kongsberg og Jondalen mr 

Roar Tønnessen  Medlem – Prost 

Aleksander Aardalsbakke Bjerke  Kommunal representant 

Bodil Haukaråsen  Kirkeverge sekretær 
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Kongsberg, 03.12.24 
 

 
Lis Berit Nerli    Bodil Haukaråsen 

Leder      Kirkeverge 



Sak 38/2024 Godkjenning av innkalling og saksliste 

Vedtak:  

1. Innkalling godkjent. 

2. Saksliste godkjent. 

 

Sak 39/2024 Godkjenning av protokoll 05.11.24 

 

Vedtak: Protokollen godkjennes. 
 

Sak 40/2024 Høring om rammer for kirkevalget 

 
Kirkerådet sender nå på høring forslag til rammer for kirkevalget. Den norske kirke er en 
demokratisk folkekirke. Alle medlemmer skal ha mulighet til å velge sine representanter til å styre 
kirken. 

Kirkerådet mener det er nødvendig å gjøre endringer i regelverket, noe som også vil bety forenklet 
gjennomføring og reduksjon i ressursbruk. I høringen foreslås blant annet at kirkevalget 
gjennomføres som digitalt valg med begrensede mulighet til å stemme ved oppmøte. Kirkevalget 
vurderes gjennomført i et annet tidsrom enn det offentlige valget. Det foreslås avvikling av 
Nominasjonskomiteens liste ved valg av bispedømmeråd og Kirkemøtet og vektet representasjon 
fra de ulike bispedømmene i Kirkemøtet. Ved menighetsrådsvalg foreslås det å fjerne muligheten 
til å skrive opp valgbare personer på stemmeseddelen. I tillegg er det vurdering av en del temaer 
der Kirkerådet ikke foreslår endring. Det er lagt opp til at Kirkemøtet vil behandle en sak om 
rammer for valget i 2025, etterfulgt av en regelendringssak på Kirkemøtet i 2026. 

Høringen sendes til et utvalg av menighetsrådene og de kirkelige fellesrådene, men alle kan avgi 
høringsuttalelse. 

Høringsuttalelser er offentlige etter offentleglova, jf. kirkeordningen § 42, og vil bli offentliggjort på 
kirken.no. Frist for å sende inn høringssvar er 6. desember 2024. 

Vedlagt ligger høringsspørsmålene og forslag til svar. 

Vedtak:  

Kongsberg kirkelige fellesråd vedtar det fremlagte forslaget til høringssvar og sender det til 
høringsinstansen i Kirkerådet. 

 

Sak 41/2024 Valg av leder 2025 

 
Lis Berit Neri ble foreslått som leder 
 
Vedtak: Lis Berit Nerli ble valgt som leder for 2025 med akklamasjon. 

 
 

 Sak 42/2024 Valg av nestleder 2025 

  
Inger Johanne Flatland Christensen ble foreslått som nestleder 
 
 
Vedtak: Inger Johanne Flatland Christensen ble valgt som nestleder 2025 med akklamasjon. 
 
 
 



 

Sak 43/2024 Møteplan 
 
Forslag til møteplan:  
 
29.januar 
18.februar 
11.mars 
13.mai 
16.september 
14.oktober 
11.november 
02.desember 
 
Vedtak: Møteplan for 2025 vedtas med de framkomne endringer. 
 
 

Sak 44/2024 Orienteringer 
 
• Orientering v/kirkeverge  
• Orientering v/prost  

 
Vedtak:  
Orienteringen tas til følge. 
 

Sak 45/2024 Eventuelt 
 
Fellesrådsleder la fram følgende sak: 

  

Saken gjelder sak PS65/2024 Økonomi- og handlingsplan 2025-2028 Kongsberg kommune. 
Partigrupperingenes forslag. 

Da saken først ble offentliggjort onsdag i forrige uke, er saken ikke satt på sakskartet til 
fellesrådets møte 03.12.2024. 

Faktiske forhold: 

1. I forslag til vedtak i sak PS65/2024 Økonomi- og handlingsplan 2005-2028 fra AP og fra Frp 
Høyre, Venstre, Kristelig folkeparti og Senterpartiet foreslås en reduksjon i overføring til 
Kirkelig fellesråd med kr 2.millioner årlig i økonomiplanperioden.   

2. I forslag til vedtak i sak PS65/2024 Økonomi- og handlingsplan 2005-2028 verbaldel punkt 
5, foreslås følgende fra Frp, Høyre, Venstre, Kristelig folkeparti og Senterpartiet  

«Kirkelig fellesråd har i dag det administrative ansvaret for gravferdsforvaltningen, herunder 
kirkegårdsdriften i kommunen, samt de som arbeider ved disse. Kommunedirektøren bes legge 
frem en sak for kommunestyret før 01.05.25 om en eventuelt kommunal overtagelse av 
gravferdsforvaltningen, samt overføring av ansettelsesforholdet til de som blir berørt. 
Implementering tenkes fra 3. kvartal 2025.» 

 

 
Fellesrådet vurderinger: 
 



Til punkt 1 og punkt 2 
Kongsberg kirkelige fellesråd stiller seg undrende til at punkt 1 og punkt 2 fremmes som et forslag 
til vedtak, uten noen dialog, forhåndsvarsel. En god forvaltningsregel/forvaltningsskikk er dialog 
med det forvaltningsorganet som innehar ansvaret for forvaltningen og arbeidsgiveransvaret.  
Forslaget ligger ligger på kommunens hjemmeside for offentlig innsyn, med de konsekvenser og 
usikkerhet dette vil medføre for ansatte. 
Arbeidsgiver gis liten, eller ingen mulighet til å være i forkant og å orientere ansatte. 
Ansatte blir utsatt for utilbørlig press gjennom lang tid i en slik prosess 
Det er ikke gitt noen styringssignaler til Kongsberg kirkelige fellesråd hverken fra kommunal 
representant, ordfører eller kommunedirektør om reduksjon i denne størrelsesorden kr 2.millioner 
kr årlig i økonomiplanperioden.  
 
Kongsberg kirkelige fellesråd er informert om kommunedirektørens forslag dvs:  
 
Kirkelig fellesråd 
«1. Generelt innsparingsforventing i størrelsesorden kom.deflator og med det videreføring av 
ramme som for 2024. 
2. Kommunedirektøren foreslår å avvikle støtte til kremasjoner ved begravelser, årlig 1 mill 
kroner.» 
 
Til punkt 1.  

Forslaget i punkt 1 er svært uklart, da det ikke kommer frem om dette inkluderer 
reduksjonen som følger av kommunedirektørens forslag. Gitt forutsetning at det ikke 
inkluderer kommunedirektørens forslag, vil reduksjon innebære ca 3 millioner kr årlig. 
 

Til punkt 2 
Det fremkommer ikke hvilke incentiver/hensyn/begrunnelse som ligger til grunn for forslaget.  
 
Noen gravplassansatte har kombinasjonsstillinger hvor arbeid i kirkebygg utgjør en annen stor del 
av stillingen. En endring i plasseringen av gravplassmyndigheten vil føre til flere deltidsstillinger, 
mindre kontinuitet i arbeidet og større problemer med å rekruttere og holde på kvalifiserte folk. 
Resultatet vil kunne bli økt sårbarhet og lavere tjenestekvalitet. 
 
Etter at en kommune har gjort vedtak om en overføring, så må saken godkjennes av 
statsforvalteren. Dette forutsetter en omfattende dokumentasjon av ulike forhold før de kan 
godkjenne en slik overføring. Det må påregnes noe tid til behandling av en slik søknad, så 
antagelsen i forslaget om at dette skal være gjennomført høsten 2025 virker lite realistisk.  

 

Vedtak: 

1. «I forslag til vedtak i sak PS65/2024 Økonomi- og handlingsplan 2025-2028 fra AP og 
fra Frp Høyre, Venstre, Kristelig folkeparti og Senterpartiet foreslås en reduksjon i 
overføring til Kirkelig fellesråd med kr 2.millioner kr årlig i økonomiplanperioden. 

• Ledige stillinger settes i vakanse til annet er avklart. 

• Kirkevergen bes å utrede en sak til fellesrådets møte 29.01.2025, med forslag til tiltak 
basert på kommunestyrets endelige vedtak 11.12.2024 i sak PS65/2024 Økonomi- og 
handlingsplan 2025-2028 Kongsberg kommune. Kongsberg kirkelige fellesråd forutsetter at 
KADM som partssammensatt utvalg gis uttalerett i saken jfr gjeldende 
delegasjonsreglement for KADM punkt 4, og at uttalen følger saken til fellesrådets 
behandling. 

 
2. Verbaldel punkt 5, foreslås følgende fra Høyre, Venstre, Kristelig folkeparti og 

Senterpartiet  
«Kirkelig fellesråd har i dag det administrative ansvaret for gravferdsforvaltningen, 
herunder kirkegårdsdriften i kommunen, samt de som arbeider ved disse. 



Kommunedirektøren bes legge frem en sak for kommunestyret før 01.05.25 om en 
eventuelt kommunal overtagelse av gravferdsforvaltningen, samt overføring av 
ansettelsesforholdet til de som blir berørt. Implementering tenkes fra 3. kvartal 
2025.»  


